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The  present  study  summarises  the  results  of  the  survey  on  livestock 

management that were intended to formulate an integrated rural development plan 

for the Malakal area. An extensive survey of the literature has revealed a total lack 

of information’s on the Nilotic goat in the completely Malakal area. This study was 

intended  to  obtain  some information  on  herd  structure,  population  size,  breed, 

managerial practices and the production parameters, reproduction, socio-economic 

impacts and constrains of the Nilotic goats in the Malakal area. 

       The major livestock species in the study area were goats, sheep, and cattle. At 

present,  most  livestock  in  Malakal  area  are  kept  extensively  under  traditional 

management  and  have  acquired  knowledge  of  livestock  keeping  through  field 

experiences.  This  study  was  based  on  materials  and  methods  to  evaluate  the 

approach to analyze the system of management, performance of Nilotic goats at 

their natural habitat and constraints of Nilotic goats raising in the area of study. 

The research involves collection of primary data and secondary data on the various 

parameters  through  direct  field  surveys  using  questionnaire,  interviews  and 

participatory observations.

       Means, standard error of means  for tested quantitative traits and by Chi-

square qualitative traits were calculated using STATISTICA software computer 

program. Study showed that the Nilotic goat is an important meat goat breed in the 

Malakal part. The native tract of the breed is the Nilotic goats’ district of Malakal. 

Nilotic goats are small animals, short hair ruff its colour is very variable; most 

common is a mixture of black and whitish hair. The Nilotic goat flock structure 

was 17.37 ± 6.66 . The  heart girth, body length and height at withers of Nilotic 

goats at full mouth age were 57.90 ± 3.45 cm, 52.23 ± 2.09 cm and 55.47 ± 2.17 

cm respectively in male and 59.73 ± 4.33 cm, 53.80 ± 3.69 cm and 55.93 ± 2.12 

cm, respectively in the female. Body weight of Nilotic goats at full mouth age was 

24.5 kg.  The average age at first mating was 6.0 to 8.2 months and the average age 

xiv



at first kidding was 15.6 months. The survey shows that the Nilotic goat has a sex 

ratio of male/female 1: 3. Herdsman kept breeding bucks, when available in the 

herds at all times and exercised no controlled mating.

The  birth weight of Nilotic goats  in the present study is  2.2 ± 0.72 kg for both 

sexes. The weaning weight at 90 days (3 months) was 7.3 ± 1.79 kg for both sexes. 

Analysis of the current study is showing the means of mature weight are 17.3 ± 2.8 

kg. 

The  management  of  livestock  during  the  wet  season,  a  few  of  the 

respondents  kept  their  animals  inside  Luaks during the rainy season,  while the 

majority of the respondents do not keep their animals inside cattle-byres during the 

wet season.  During the dry,  season that  at  the end of  the rainy season,  all  the 

Nilotic tribes take their animals in towards the riverine grazing land (Toich) by late 

February or early March. 

         Several factors impede the productivity and reproductively of Nilotic goats in 

Malakal  area including feed shortage,  animal  diseases, low productivity,  socio-

economic, marketing and security situation. 

    

الأطروحة ملخص
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 المزرعية حيوانات إدارة منظومة إدماج إمكانية عن الدراسة في الميدانية المسح نتائج أوضحت

 تدار بالمنطقة المزرعة حيوانات معظم إن إذ ملكال بمنطقة الريفي التنمية قطاع برنامج خطط وفق

و.  العملية الممارسة خلل من المربى توارثها تقليدية إدارة تحت  علي  بالطلع بالمرعى

 منطقة في النيلي الماعز عن مسبقة معلومات وجود عدم الدراسة أوضحت السابقة الدراسات

 بعض على الدراسة ركزت ولذا,  والضان الأبقار في تتمثل أخرى أنواع وجود رغم ملكال

 إلى للرعاية المتبعة والأساليب السللة و العشيرة حجم و القطيع تركيب شكل حول المعلومات

 البيئية والمحددات  الجتماعي و القتصادي الأثر وتقييم التناسلية و الإنتاجية المقاييس جانب

بالمنطقة.   النيلي الماعز تواجه التي

 تقييم في العامة والأسس المبادئ على ارتكزت علمية منهجية وفق الدراسة وضعت

َطبيعة بيئية في النيلي الماعز إدارة نظم و أداء طرق جانب إلى البيئي الوضع وتحليل  والتعرف ال

وقد.  منطقة في التربية ومعوقات محددات علي  أو الأساسية البيانات البحث تضمن الدراسة

 و الستبيان باستخدام المباشر الميداني المسح خلل من القياسات مختلف و والثانوية الأولية

المباشرة.  والمشاهدات المقابلت

َية بالصفات يتعلق فيما  القياسي الخطأ و للمتوسطات اختبار إجراء تم َكم  كأي ُمربع واختبار و ال

الإحصائي.    التحليل برنامج وفق اللي الحاسب باستخدام معالجتها تمت وقد النوعية للصفات

 منطقة في اللحم سللت أهم من يعتبر النيلي الماعز إن إلى الدراسة أشارت النتائج خلل من

 تتراوح والتي الألوان تباين جانب إلى وتجعيده الشعر قصر و الحجم بصغر يتصف انه كما ملكال

الأبيض. واللون الأسود من خليط مع سائد كلون الأسود مابين

 نتائج ضمن ومن .6.66 ± 17.37 التالي المتوسط وفق النيلي الماعز لسرب التركيبية البنية إن كما 

 2.17 ± 55.47 و سم 2.09 ± 52.23 و سم  3.45 ± 57.90 بين ما المتوسطات تراوحت التحليل

 على النمو مكتمل النيلي الماعز للذكر الغارب عند الرتفاع و الجسم وطول الصدر محيط من لكل سم

)  النيلي للأنثى بينما التوالي مكتملة( ± 59.73   مابين المتوسطات فان النمو العنزة و سم 4.33 

53.80 ± ± 55.93  و سم 3.69   عند الرتفاع و الجسم وطول الصدر محيط من لكل  سم 2.12 

التوالي.   على الغارب
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 أول عند العمر ومتوسط كجم 24.5 النمو مكتمل النيلي الماعز جسم وزن إن الدراسة وجدة وقد

ًا 15.6 النيلية العنزة في ولدة أول عند العمر و أشهر 8.2 إلي 6.0 َتسافد  المسح واستعرض . شهر

 النضج مكتمل بذكر  يحتفظ القطيع وراعي 3:1  الإناث إلي الذكور نسبة النيلي للماعز الميداني

َتسافد  ويتم الجنسي فيه.   التحكم دون ال

 و للجنسين   كجم 0.72 ± 2.2 النيلية لجداء الميلد وزن  إلي الدراسة في النتائج وإشارة           

) 3( يوم 90 عمر عند الفطام وزن كان بينما وخلصت.   كجم 1.79 ± 7.3أشهر   نتائج  للجنسين

.2.8 ± 17.3 البالغ الماعز وزن متوسط إن التباين تحليل كجم 

 حيث الخريف موسم خلل المزرعية حيوانات للرعاية المتبعة الأساليب الدراسة أوضحت          

 الخريف موسم وبنهاية الإمطار موسم فترة خلل الواك داخل المزرعية بالحيوانات  الحتفاظ يتم

 يعرف ما في النيل وديان علي للمراعي تتوجه النيلية القبائل وكل الجفاف موسم فترة تبدءا

مارس. شهر ومطلع فبراير شهر  نهاية عند وذلك بالتيجان

ًا النيلي الماعز تعوق عوامل عدة هنالك    النقص وتضمن ملكال منطقة في ً وتناسليا  إنتاجي

 و التسويق و القتصادي الجتماعي الوضع و المنخفضة الإنتاجية و الحيوان إمراض و الغذائي

الأمنية.  الحال
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